
Zápis č. 4/2023 

z jednání výboru pro rozvoj  

konané dne 19. 4. 2023 

 

Přítomni: Mgr. Marek Jan – předseda, Mgr. Ibehejová Jana, Mgr. Malý Michal, Ing. Olyšar Petr, Ing. 

Kyzlink Vít, Ing. Ježek Libor, Mgr. Petrovský Ondřej, Ing. Paleček Tomáš a Bc. Kocumová Zuzana.  

 

Omluveni: MVDr. Nejedlo David  

Neomluveni:   

Pozvaní/hosté: Ing. Michaela Maturová – vedoucí odboru strategického rozvoje a dotací 

                             Mgr. Šárka Prachařová – náměstkyně primátora 

                             Ing. Jan Kašík – NDCON s.r.o. 

                             Ing. arch. Ing. Jiří Janďourek – náměstek primátora 

 

1.   Úvod 

Předseda výboru pan Mgr. Jan Marek přivítal všechny přítomné na dalším zasedání výboru pro rozvoj. 

Výbor se sešel v počtu 10 členů a byl prohlášen za usnášeníschopný. 

Před samotným zasedáním výboru ze strany členky výboru zastupitelky paní Kocumové přišel návrh o 

doplnění programu zasedání výboru o bod „Úprava Akčního plánu strategie ITI Liberec – Jablonec nad 

Nisou: nahrazení vratislavické náplavky revitalizací sídliště Gagarinova“. Proběhlo tedy hlasování, zda 

bod zařadit. 

 
Hlasování: 
Pro: 10 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 
 

Poté již členové výboru hlasovali o programu jednání ve znění:                     

 
Navrhovaný program: 
 

1. Úvod  

 

2. Představení SUMP (Sustainable Urban Mobility Plan) – udržitelná městská mobilita  

 

3. Aktivity revitalizací sídlišť 

 



4. Úprava Akčního plánu strategie ITI Liberec – Jablonec nad Nisou: nahrazení vratislavické 

náplavky revitalizací sídliště Gagarinova 

5. Diskuze  

 

Hlasování: 
Pro: 10 hlasů 
Proti: 0 hlasů 
Zdrželo se: 0 hlasů 

 

Návrh úpravy programu byl tak výborem přijat. 

 

 

 

1. Představení SUMP 

 

Pan Kašík ze společnosti NDCON jako zpracovatel dokumentu členům výboru formou prezentace 
(předem zaslané podklady k prezentaci panem Kašíkem) představil Plán udržitelné městské mobility 
Liberec – Jablonec n/N 2021 – 2030. 
Podrobnosti k dané prezentaci je možné nalézt na webových stránkách: 
http://www.chytrenacestu.cz/ 
 
K prezentaci pana Kašíka bylo několik dotazů: 
 

- p. Ježek - chybí propojení se železnicí 

Třetina obyvatel Liberce bydlí za nádražím. Pro cesty do centra mají jen čtyři silně zatížené 

komunikace vedoucí do tří přetížených křižovatek, propojení MHD je v jediném místě (u viaduktu). 

Proto je nutné alespoň jedno nové kapacitní propojení – navrhuje se tunel Košická - Hanychovská 

- jaké je specifikace cyklisty 

Podle zákona 361/2000 Sb. : chodec je i osoba, která tlačí nebo táhne sáňky, dětský kočárek, vozík 

pro invalidy nebo ruční vozík o celkové šířce nepřevyšující 600 mm, pohybuje se na lyžích, 

kolečkových bruslích nebo obdobném sportovním vybavení anebo pomocí ručního nebo motorového 

vozíku pro invalidy, vede jízdní kolo, motocykl o objemu válců do 50 cm3, psa a podobně, 

- informace k chystanému uzavření průjezdu centrem města 

Nepůjde o jednorázové uzavření ale postupnou změnu organizace dopravy doprovázenou 

zkvalitněním vnitřního městského okruhu. Uzavřené budou jen krátké úseky: U Besedy – 1. Máje po 

Rybníček, Sokolská od pošty k Šaldovu náměstí a nám. E Beneše u divadla, U křížového 

kostela,  Rumunská, Felberova, Tržní náměstí, Masarykova kolem Technické a Severočeského muzea, 

Žitavská u nádraží (Matoušova – 1. máje) s novým propojením do Matoušovy. 

 
- P. Petrovský - nespokojenost lidí s MHD mi přijde vyšší a kvalita MHD tak není dobrá 

Odpověď - Prezentoval jsem, že 60 % lidí vyslovilo spokojenost, tzn. že 40 % lidí spokojených není. Je 

to výsledek průzkumu u náhodného vzorku, ne názor. I spokojení navrhují vylepšení, např. kratší 

intervaly. Můj názor/vysvětlení: většina lidí cestuje linkami s vysokou frekvencí spojů, nespokojení 

http://www.chytrenacestu.cz/


budou spíše cestující do okrajových částí s horší obsluhou – je to velká část města ale menšina 

cestujících (tam, kde MHD není dobrá, lidé ji moc nepoužívají) 

- P. Petrovský - dotaz ke koordinátorovi dopravy 

Odpověď - Ano koordinátor dopravy chybí. V minulých letech tuto funkci zastával Ing. Janků na KAM, 

ani tato pracovní pozice ale nemá na starosti provoz MHD – to řeší DPMLJ vlastními silami, ale je tak 

trochu ve střetu zájmů, koordinuje sám sebe, je to také překážkou při jednáních s KORID  integraci 

dopravy 

- p. Ježek - co se myslí „Zklidnění“ náměstí  E. Beneše 

Odpověď - Jde o zklidnění horní části náměstí mezi radnicí a Divadlem F.X. Šaldy a mezi divadlem a 

hlavní poštou v návaznosti na zklidnění Sokolské od pošty k Šaldovu náměstí, navrhuje se pěší zóna 

s provozem  MDH, taxi, dopravní obsluhy a cyklistů. 

- pí. Kocumová - zjednodušení Husovi ulice – jak se myslí, kudy by vedlo 

Myslíte asi zjednosměrnění. Týkalo by se krátkého úseku od Jablonecké po vjezd do nových garáží 

CUM a netýkalo by se MHD, cyklistů a vozidel IZS. 

  

2. Aktivity revitalizací sídlišť 
 

Představení bodu zasedání náměstkem panem Janďourkem. Z hlavních dotačně připravovaných 
projektů zmínil projekty: 

-Regenerace sídliště Ruprechtice  

Zde se jedná o projekt realizovaný po schválených etapách - v této chvíli proběhla a byla realizována 
1 etapa. Projekt je prováděn dle schváleného koncepčního dokumentu ZM.  Druhá a třetí etapa bude 
řešit část ulic Třešňová a Rychtářská. V první etapě jsou náklady 18 mil Kč s tím, že dotace činila 6 mil 
Kč. 

-studie regenerace sídliště Gagarinova 

Projekt jako koncepční studie již schválen RM a ZM, plánováno přibližně 12 etap, v této chvili se 
připravuje zadání dokumentace k DURDSP  

Dále se plánují akce jako: 

-zpracování možného návrhu na rezidenční parkování 5 sídlišť např. (Broumovská, Kunratice, Králův 
Háj, atd) 

-revitalizace 10 vybraných dětských hřišť (Broumovská, Kropáčkova, Doubí….) 

-obnova mobiliáře na vybraných největších sídlištích 

Dotazy k bodu: 

 

- Pí. Kocumová – stihne se případně zařadit do čerpání ITI do roku 2029 i projekt Gagarinova? 



Odpověď –   pí. Maturová:  

V současné chvíli není projekt Gagarinova součástí Akčního plánu integrované strategie ITI Liberec – 

Jablonec nad Nisou (dále jen ITI), neboť nebyl předložen do předvýzvy, která probíhala v termínu 

31.3.2022 – 10.6.2022. Zhodnocení strategie bude probíhat 1x za rok a v případě, že bude nějaký 

projekt v území ve vysokém stupni připravenosti, bude prokonzultován s AOPK a bude splňovat 

veškeré podmínky programu, je možné vyhlásit předvýzvu a projekt dodatečně do Akčního plánu 

(strategického rámce) zařadit.  

Zastupitelstvo města usnesením č. 65/2023 schválilo znění Akčního plánu strategie ITI a uložilo 

náměstkyni pro strategický rozvoj a dotace předložit jednotlivé programové rámce strategie ITI ke 

schválení řídícím orgánům prostřednictvím výzev Ministerstva pro místní rozvoj. Výzva, do které jsou 

programové rámce překládány, končí v termínu 06/2023. V současné chvíli není možné měnit seznam 

indikativních projektů, neboť to není reálné administrativně zajistit (řídící výbor schvaluje vyhlášení 

předvýzvy. Předvýzva musí být vyhlášena a zveřejněna, následně zasedá opět řídící výbor, poté je 

schvalováno v orgánech statutárního města Liberec – celý proces trvá přibližně 3 měsíce). Paní 

Maturová informovala, že mechanismus pro dodatečné zařazení projektů tedy existuje, ale v současné 

chvíli není možné měnit usnesení zastupitelstva města, neboť by byla ohrožena alokace ITI (v rámci 

IROP cca 1,3 mld Kč, v rámci OPŽP cca 180 mil Kč, v rámci OPD cca 1 mld Kč) z administrativních důvodů 

nositele ITI (za předpokladu dodržení metodiky). 

Schválením programových rámců ze strany řídících orgánů bude ukončena přípravná fáze a bude 

zahájena samotná realizace (bude již možné přistoupit k vyhlašování jednotlivých výzev ITI a zahájení 

předkládání projektů naplňujících strategii) 

 

- Pí. Kocumová – dotaz na odhad ceny za akci revitalizace Gagarinova 

Odpověď – cena je 120 mil Kč, dotace činí 60 mil. Kč uznatelné náklady 

 

Členka výboru paní Kocumová členům sdělila svůj názor na projekt Vratislavické náplavky, který ji 

nepřijde tak důležitým projektem oproti projektům, které by městu Liberec více prospěly a pomohly. 

 

Předseda výboru pan Marek navrhl zařadit bod do dalšího zasedání výboru a přizvat k jednání pana 

Pohanku – starostu Vratislavic n/N a případně architekta předloženého návrh Vratislavické náplavky.  

Dále pak bylo ze strany zástupců odboru strategického rozvoje a dotací sděleno, že je možné využít i 

jiné dotační možnosti než je ITI a projekt Gagarinky tak zařadit do případných realizovaných projektů 

města. 

 

 

 

3. Diskuze 

 

Detailnější prezentace k tématu revitalizace sídlišť bude ze strany pana náměstka Janďourka 

připravena v průběhu roku. 

 

Další zasedání výboru bude probíhat dne 21. 5. 2023. 


